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SKRIFTLIG FRÅGA TILL STATSRÅD

Till finansminister Elisabeth Svantesson (M)

2024/25:1259 Svanmärkning av fonder

Under lång tid avstod många fonder från att investera i försvarsföretag med 
hänvisning till att dessa inte skulle vara ”etiska” eller ”hållbara”. 
Försvarsindustrin buntades på så vis ihop med företag vars verksamheter 
fokuserade på alkohol, tobak och spel om pengar. Efter Rysslands invasion av 
Ukraina 2022 har många fondförvaltare dock omprövat denna orimliga 
inställning. Man har insett att investering i att skydda Europa från ett alltjämt 
auktoritärt, aggressivt och imperialistiskt Ryssland i högsta grad är både etiskt 
och hållbart. 

Någon som däremot inte verkar ha förstått detta är det statliga bolaget 
Miljömärkning Sverige AB, som tillhandahåller den välkända svanmärkningen. 
Bolaget arbetar i dagsläget utifrån regeln att en fond inte kan svanmärkas om 
den har mer än 5 procents exponering mot vapen och militär materiel. Givet 
omvärldsläget är detta uppseendeväckande, än mer så när regeringens 
inställning är att europeisk försvarsindustri behöver växa. Att ett statligt bolag i 
detta läge aktivt missgynnar försvarsindustrin får anses gå stick i stäv med med 
politikens vilja. 

Med detta vill jag fråga finansminister Elisabeth Svantesson:

 

Hur ser ministern och regeringen på Miljömärkning Sverige AB:s regler kring 
försvarsindustri, och kommer man agera för att dessa ska ändras?

………………………………………

Erik Hellsborn (SD)

Från Riksdagsförvaltningen
2025-06-17
Besvaras senast
2025-07-01
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Överlämnas enligt uppdrag

Anna Aspegren


